
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 23
Slavonín

Č. 3 / 2023 14. 03. 2023 / 17:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Ivo Háger, Emilie Lošťáková, Radek Šilbert, Mgr. Helena Macháčková DiS, Bohuslava
Šimoníková, Mgr. Jiří Škarabela, Marie Fišrová, MUDr. Kristian Holibka, Mgr. et Bc. Šárka
Hošková

Hosté: Dle prezenční listiny. pan Ludín, pan Hock

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Předseda komise zahájil jednání KMČ Slavonín. Schůze je usnášení schopná, přítomno všech 9 členů. Zápis z
minulé a dnešní program byl schválen všemi přítomnými členy komise. Ověřovatelem byl určen Ivo Háger.

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR
Dotaz na městskou policii: v ulici Dykova stávají zaparkovaná cizí vozidla před garáží majitelů RD, kteří tak
nemohou se svými vozidly vyjed z garáže. Je potřeba volat městskou policii? Odpověď přítomých členů městské
policie je, že přijedou a vyřeší na místě formou blokové pokuty. 
Podnět občana, který si opakovaně ztěžuje na nedodržování rychlosti vozidel na ul. Jižní. Ve Slavoníně je právě
ul. Jižní a Zolova schválená pro měření rychlosti městskou policií a PČR. Rovněž zde lidé jezdí neukázněně na
kole po chodníku. Komise žádá městskou policii, aby prováděla častější obchůzky v naší městské části.

3 Vystoupení hostů
1) Opakovaný podnět pana Ludína - retardér (zápis č. 9 z 13.9.2022). Na ul. Kyselovská č. 118, v místech
autobusové zastávky "Cihelna", byl odstraněn retardér v celé délce. Komise nebylapředem o této úpravě místní
komunikace informována, zejména o důvodech úplného odstranění a nikoli např.jen snížení, které by vedlo
alespoň k částečnému snížení rychlosti v daném úseku. Komise žádá ODÚR oinformace o celém průběhu
tohoto odstranění. Řidiči ve směru od Nemilan, jezdí nepřiměřeně vysokou rychlostí, protože vědí, že
zpomalovací retardér je zde odstraněn. Komise žádá MP a PČR o měření, nejlépe stacionárním radarem. Dále
bychom uvítali umístit horizontální značku na silnici 30 km. Bude učiněn dotaz na MMOL odbor dopravy, zda
retardér znovu neumístit v nižší výšce, podobně, jako je tomu na ul. Arbesova. Dle našeho názoru to má smysl.
 
2) pan Bíza má připomínku k zničenému travnímu porostu od ev. č. 17 směrem k zahrádkám, který nebyl
obnoven po rekonstrukci přilehlých komunikací, a kdy na tomto místě byla deponie stavebních hmot.
 
2/ Podnět pana Hocka. V sousedství ul.  Jižní 27, parcelní č. 556/1, 556/2, je Stavebním úřadem povolená
stavba. Zásobování a stavební technika mají jezdit z ul. Durychové, ve skutečnosti se tak ale děje z ul. Jižní.  V
minulém roce byl dal podnět na stavební úřad, aby tuto věc prošetřili, leč zatím bez odezvy. Do příští schůze
KMČ se pan Hock ozve, zda je v tomto nějaký posun.
 
 

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Starší požadavky
Zápis č. 10/2022 ze dne 11. 10. 2022: Požadavky na úpravu zeleně - V realizaci
Zápis č. 11/2022 ze dne 06. 12. 2022: Stanovení dopravního značení na ul. Jižní (u ZŠ) - Před uzavřením
Zápis č. 11/2022 ze dne 06. 12. 2022: Protokoly o převzetí oprav/investic - Před uzavřením

5 Projednávané záležitosti
05.1 Celostátní akce Ukliďme Česko



"Ukliďme Česko" v sobotu 1.4.2023 - se uskuteční celostátní akce, které se naše KMČ pravidelně účastní. Letos
chceme uklízet následující lokality: a) Slavoninský lesík - personálně zajistí předseda Bike parku pan Tatarkovič,
b) silnice k "Jahodárně a vysílači" - zde povede svou skupinu pan Pravda, jako každý rok, c) ul. Bryksova a
meliorační příkop směrem k části Povel, d) okolí bývalé firmy "UNRA" na ul Na Stráni a dále nad hřbitovem u
pevnůsty a zahrádek, e) břehy u rybníka Hamryz, f) prostranství za autosalonem Škoda Porsche, směrem k
Decathlonu. Mezi výpadovkou na Brno a obslužnou komunikací je velké množství odpadků a nepořádku. Rádi
bychom na tuto akci pozvali i veřejnost. Sraz všech brigádníků je v 8.30 hod. u rybníku Hamryz a taky u bývalé
firmy " UNRA". Zájemci, nechť se nám ozvou, abychom znali počty, kvůli zajištění odpadových pytlů a
ochranných rukavic.
 
05.2 Návrhy projektů estetizace
Estetizace ve Slavoníně.
V letošním roce chceme přidat další koše na psí exkrementy - 2 ks na ul. Kyselovská,  u zastávky MHD Garden
Park a dále směrem k ul. Janíčkova, 1ks na ul. Na Stráni u autobazaru, 1ks  na ul. Arbesova u odbočky na ul. R.
Smahela. Pan Sojka z TSMO (mobil 733 594 603) zajišťuje výměnu sáčků a vyvážení naplněných odpadových
košů. .
 - Nová další vitrína na informování občanů. Uvažujeme o lokalitě na ul. Arbesova, na plotě MŠ.
- Navrhujeme vyřešit spojku pro pěší a cyklisty vybudováním lávky přes meliorační příkop na ul. J. Beka a ul.
Topolové.
- Potřebujeme umístit lavičku na zastávku MHD Slavonín křižovatka, na ul. Jižní směrem na Nedvězí.
- Oprava dřevěné lavičky na ul. Na Stráni. 
- Přemístění stávající vitríny komise z ul. Jižní u křižovatky na Nové Sady, na zastávku       autobusů MHD.
Oslovíme v této záležitosti DPMO.
- Doplnění betonových obrubníků na ostrůvcích s výsadbou květin na ul. Zolova.
- Rekonstrukce kapličky u Sv. Floriána. 
- Výsadba u parčíku u sochy Sv. Jana Nepomuckého. Jde o druhou etapu plánované       revitalizace.
- Oprava betonových obrubníků u parčíku sv. Jana Nepmuckého na ul. Machátova. Vznikne tím přirozená
hranice pro parkování vozidel.
 
05.3 Předběžné požadavky na opravu komunikací
Oprava chodníků a komunikací:
chodníky - ul. Machátova 340/1 cca 20 bm, Wintrova 343 cca 30 bm, Jižní 18 uvolněné dlaždice cca 7 ks,
Dykova 2 z ul. Jižní, Kyselovská  77 prasklá dlaždice.
komunikace - ul. Na Stráni a Za Kostelem - v křižovatce je popraskaný asfalt + díry, Na Stráni v prostoru před
nádobami natříděný odpad před autobazarem - popraskaný asfalt, Durychova "střední úsek" díry, Durychova
před RD č. 496/12 u křižovatky s ul. Fr. Řeháka opět díry, ul. Poláčkova u firmy "Tenzováhy" rozbitá
komunikace.
 
05.4 Nádoby na tříděný odpad
Na ul. J. Beka jsou v plánu polopodzemní nádoby na tříděný odpad, s dostatečnou kapacitou pro okolní bytové
domy. SMOL podporuje tento způsob řešení a očekávaný termín realizace je rok 2024. 
 
05.5 Spolupráce s FK Slavonín
FK Slavonín se obrátil na naši KMČ s tím, že  do svého areálu (šaten fotbalistů) hledají jednu osobu na
pravidelný úklid a praní dresů. Časová náročnost cca jednu hodinu denně a konkrétní náplň práce včetně
ohodnocení zodpoví pan Zabák (mobil 727 958 545). 
 
05.6 Spolupráce s KMČ Nemilany na společné akci
Naše KMČ plánuje v neděli 11.6.2023 uspořádat oblíbený  "Pohádkový les"  v prostorách Slavonínského lesíku.
Nabízíme kolegům z Nemilan, aby se připojili organizačně a hlavně  obyvatelům Nemilan, aby navštívili se
svými dětmi tuto pěknou akci. Díky propagaci máme tradičně návštěvníky i z dalších městských částí, což je
smyslem a cílem.
 
05.7 Plánovaný chodník na ul. Arbesova
V letošním roce se zrealizuje dlouho očekávaná realizace vybudování nového chodníku na ul. Arbesova.
Investiční náklady přesáhnou 3 mil. kč.
 
05.8. Dláždění cesty na hřbitově
V dlouhodobém investičním plánu (DIP) je vylepšení na místním hřbitově ve Slavoníně. Konkrétně se jedná o
nové dláždění cesty za 350 tisíc kč. Termín zatím není.
 
05.9 Torzo sochy kalvárie
Na lednové schůzi upozornila paní Ambrožová na chátrající torzo sochy kalvárie na ul. Machátové. Shromáždila
informace od Národního památkového úřadu a odborů města, která poskytla členům komise. Členové komise se
sešli s managementem autosalonu Mercedes, kteří mají zájem finančně podpořit restaurování této historické
památky. Je zpracovaný odborný posudek a cenová nabídka, kterou komise vzala na vědomí. V nejbližší době
se uskuteční další schůzka s lidmi z Mercedesu, která určí další směr řešení.
5.10 Parkování u parčíku sv. Jana Nepomuckého
Komise se zabývala starším podnětem paní Ambrožové o situaci kolem parkování v blízkosti parčíku se sochou



sv. Jana Nepomuckého. V návrhu je opravit betonové obrubníky, které určí hranici, kde mohou vozidla parkovat
nebo vyznačit žlutou čarou zónu zákazu parkování. Komise provede v nejbližší době místní šetření. 
 
05.11 Připravované akce pro občany
V sobotu 25. března 2023 v 17:00 hodin pořádá KMČ další z divadelních ochotnických představení s názvem
DOBYTÍ SEVERNÍHO PÓLU z dílny Járy Cimrmana. Představení se tradičně odehraje v sokolovně FK
Slavonín.
V neděli 22. dubna 2023 v 18:30 hodin pořádá KMČ další představení S HLAVOU V OBLACÍCH opět v
sokolovně FK Slavonín.
Setkání jubilantů proběhne ve čtvrtek 22.6.2023 ve 14:00 hodin v obřadní síni Olomoucké radnice. Za
přítomnosti pana primátora, náměstka a dalších, shlédnou pozvaní hosté kulturní vystoupení a budou jim
předány dárky.
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6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl
Stanovisko KMČ k pachtu zahrádek v majetku města v lokalitě na ul. Hakenova - město nabízí tyto pozemky
občanům výlučně na zahrádky. Nebude je prodávat, pachtýř zde nesmí nic stavět.  KMČ při splnění těchto
podmínek SOUHLASÍ s uzavíráním pachtovních smluv.

7 Nové požadavky

1 Stanovení dopravního značení na ul. Jižní (u ZŠ) a křižovatky ul. Jižní, Machátova.

 Komise žádá ODÚR o prověření možnosti stanovení dopravního značení režimu K+R s časovým limitem na ul.
Jižní u ZŠ, pro možnost zastavení vozidel rodičů při dovozu/odvozu dětí ze ZŠ. Podle katastru nemovitostí jsou
pozemky 130 (škola), 1231/1 (pozemek kolem školy), 1120/5 (silnice) ve vlastnictví SMOL. Nejedná se tedy o
pozemky Kraje. Komise žádá o omezené parkování, podobné, jako je před školkou na ul. Arbesova.

Komise žádá ODÚR o přehodnocení značení křižovatky ulic Machátova a Jižní v zóně 30. Platí zde pravidlo o
dání přednosti zprava a podle obyvatele pana Škríby, je označení této křižovatky nedostatečné. Poukazuje na
tento problém opakovaně. Rovněž navrhuje instalaci pozvolného zpomalovacího retardéru před přechodem pro
chodce, podobně jako na ul. Arbesova, Heyrovského.

 
 

2 Měření rychlosti na ul. Kyselovská a Jižní.

 V místě odstraněného retardéru na ul. Kyselovská č. 118, jezdí řidiči od Nemilan nepřiměřeně vysokou
rychlostí. Komise žádá MP a PČR o měření, nejlépe stacionárním radarem. Dále bychom uvítali umístit
horizontální značku na silnici 30 km. Bude učiněn dotaz na MMOL odbor dopravy, zda retardér znovu neumístit
v nižší výšce, podobně, jako je tomu na ul. Arbesova. Dle našeho názoru to má smysl.

Podnět občana, který si opakovaně ztěžuje na nedodržování rychlosti vozidel na ul. Jižní. Ve Slavoníně je právě
ul. Jižní a Zolova schválená pro měření rychlosti MP a PČR. Rovněž zde lidé jezdí neukázněně na kole po
chodníku. Komise žádá MP, aby prováděla častější obchůzky v naší městské části.

3 Podněty k nedostatečné vybavenosti na ul. Požárníků (veřejné osvětlení)



Komise žádá OMAJ o posouzení podnětu obyvatele. Pan Bíza předložil návrh na doplnění veřejného osvětlení v
ohybu ul. Požárníků mezi ev. č. 9 a 9a.

4 Podněty k nedostatečné vybavenosti na ul. Požárníků (veřejný rozhlas)

Komise žádá o posouzení podnětu obyvatele. V lokaci na ul. Požárníků ev. č. 15, 17 není žádný doslech
veřejného rozhlasu.

5 Podněty k nedostatečné vybavenosti na ul. Požárníků (zničený travní porost)

Komise žádá OMZOH o posouzení podnětu obyvatele. Připomínka se týká zničeného travního porostu od ev. č.
17 směrem k zahrádkám, který nebyl obnoven po rekonstrukci přilehlých komunikací, a kdy na tomto místě byla
deponie stavebních hmot. KMČ provede místní šetření.

6 Plodonosné stromy na ul. Kyselovská

Na ul. Kyselovská v posledních letech na vysazených stromořadích dochází k dozrávání drobného ovoce, které
následně znečišťuje komunikace (chodníky a cesty). Komise žádá o zajištění očesání jabloní + ořez stromů.

7 Parkování cizích vozidel před garážemi

Požadavek na Městskou policii: v ulici Dykova stávají zaparkovaná cizí vozidla před garáží majitelů RD, kteří tak
nemohou se svými vozidly vyjed z garáže. Je potřeba volat MP, kteří přijedou a vyřeší na místě formou blokové
pokuty. 

8 Obecné informace
Jednání komise bylo ukončeno ve 20.15 hodin. Další jednání KMČ 23 se uskuteční v plánovaném termínu v
úterý dne 11. dubna 2023 v 17:00 hodin v zasedací místnosti na ul. Kyselovská 74. Jednání komise je veřejné.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 3 / 2023

Datum schválení zápisu: 17. 03. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
Ivo Háger

Zapsal/a:
Mgr. et Bc. Šárka Hošková

Ověřil/a:
Ivo Háger


